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- e s w

THE COURT: Good morning.

(Whereupon murmirs of "Good morning, your Honorx,"
were heard from members of the jury.)
THE CQURT: Off the recoxd.

-

(Whereupon a discussion off the record ensued
among the Court and members of the jury.)

THE COURT: Do you gentlemen wish to appi:‘oach the
bench?
MR. MANZELIA: Yes, your Honor.

(Whereupon, proceedings wer; had at the bench
among Court and counsel, which were not reported.)

THE COURT: We will allow the recess to continue until
11:00 o'clock. You may be excused until 11:00 o'clock, We
have & hitch in the proceedings here. S¢, remember the
admonition, that you are notto converse amongst yourselves
nor with anyone else, nor permit anyone to converse with you
on any subject connected with this matter, nor to form or
expreéss any opinion on the matter.

You are excused dt this time, and I will see you

at 11:00 o'clock.

Mr. Kanarek?

(Whereupon, proceedings were had at the bench
between the Court and Mr. Ranarek, which were not
reported; after which, the following pr;ceedings were
had, still at the bench:) '
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THE COURT: Mr. Kanarek, I talked to the jail -again, and, |.
I don't see that there is any prohibition that the jail |
authorities have get up whic¢h keeps anyone whom you want 'té\ g a

take up to the jail as a potential witness from being taken
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up there to talk to him, to Mr. Manson.

They say that there is no ~- there's no restric-
tion whatsoever in that respect.

Now, if Mr. Manson thinks that there is, why, he
should be informed that that is not the case.

The only restriction that's been imposed is by
virtue of his being kept in a detaining tank over the noon
recess, as is every prisoner who is in the course of trial,
go that he doesn't get back to the 'jail where he can have
noon visitations. ‘

I do know that that's a source of irritation on
Mr. Manson's part, but he should know that the jail tells me
that there are no restrictions; that you can bring visitors
up ~-- not visitors, but potential witnesses up.

MR. KANAREK: Well, your Honor has specifically, for
instance, refused to allow me to confer with Ernest Shepard,
with Mr. Manson =~

THE COURT: With Mr. Manson present, that's right.
Ernest Shepard 1s a -~

MR. KANAREX: And also with Mr. Black.

THE COURT: =-- a person who has been convicted of murder;

is that right?
MR. MANZELLA: Yes, your Honor.

MR. KANAREK: Yes. And also Mr. Black. We need Mr. Blackl
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1f that might constitute some sort of a problem for the jail, =

this moment, so we could ¢larify that?

THE COURT: And he 1d in the County Jall. And the Court
did tell you that Mr, Manson and Mr. Shepard could not tomfer
together with you, bukt that I would have no objection to your
conferring with Mr, Shepard, and separately with Mr. Manson,

MR, KANAREK: Well, see --
THE COURT: ~= but -~ would you bring Mir. Manson out at

MR, MANZELIA: Your Honor, Mr. Swartz is here. He wasg
in my office. He's coming up now.

THE COURT: All right,

(Whereupon the defendant :was ushered out from the
detention room to the bench, and the following proceed=-
ings were had;)

THE COURT: Hr Mangon, the €ourt hags conferred with the
jail authorities; and so far as I know, the::_efs no restric-
tion, and the j'a:tl people tell me therg's ‘;_w regtriction on
your seeing any person who is a potential witnegs for you.

The Court hasg imposed a resériction_ upon Mr. -

Kanarek, who has agked -~ in this respect only: He asked that:
Ernest Shepard, who was convicted of murder, be allowed to -
converse with you and him, Mr. Kanarek, together,

THE DEFENDANT: I never -- o

THE COURT: And except for that, the Court hasg imposed
no regtriction.

THE DEFENDANT: I never did tell Mr. Kanarek what Mr.
Shepard was supposed to tegtify about. I haven't told Mz,
Kanarek anything, |

L |
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THE COURT: Well ~-

THE DEFENDANT: I haven't told any lawyer anything.

THE COURT: Well, I would urge that you cooperate with
Mr. Kanarek. He is in the course of presenting your defense.

THE DEFENDANT: He is not presenting my defense.

THE COURT: But he's -- the Court wighes to make it
clear that there has been no restriction imposed upon Mr.
Kanarek, ==

THE DEFENDANY: That's what --

THE COURT: ~

none at all.
THE DEFENDANT: That's what the Court says, but that
isn't exactly the way it is.
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THE COURT: Well, the Court can't be there at such time
ag Mr. Kanasrek brings people up to the jail, and I have no
way of knowing whether such people are refused admittance ‘
vhen they're with Mr.Kanarek.

But the jail tells me that it is the case that
no one who is @ potential witness, who is brought up to talk
with you, 1s refused an intexview with you.

THE DEFENDANT: I don't see how you see through all the
confusion.

THE COURT: Well, there appears to be no confusion on
that point.

THE DEYENDANT: Oh, there's much confugion where I stand.
You know -~ like here; let me tell you. I'll try to explain
it In words. It's almost impossible to explain it in words.

The jailer keeps me in an anteroom, during the
noon hour. During the noon hbur is when the visiting 1s
alloved. Without the visiting, I can't move my thought.

1 have a thought that I am ¢{rying to present to

" your Honor. The attorney said that the Judge said, in the

eveninge, that they have been coming up a whole lot of times,
and that we've kind of took -- taken advantage of the witmess
intexyiew --

THE COURT: No.

THE DEFENDANT: Well, this is what I «-

MR. KANAREK: Well, your Honor shakes hig head. But
your Honor -~ your Honox, this is exactly what your Honor told
me. Your Honor conferred with -- I think it was Captain
Kennedy or the man that's the head of the jail, and your Homor
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told me, in <~ your Honoxr himself told me that you were
informed by the -~ by the jailer that these visits with these--
with the particular friends of Mz« Manson were visits which
were social, and they frowned upon them. B
And in fact, the =-- , |
THE COURT: 1 reported to you == :}es, .I‘ i:*éportled‘tt'; Mi,
Kanarek that that's what the jail says; that there's some
doubt in the minds of the jailers up thexe :{:h:-tit ilzhése peo;;ie
are potential witnesses. | : S
THE DEFENDANT: You said it. There's some doubt in
their minds. This is exactly the whole problem.
THE COURT: But that doesn’t -~
THE DEFENDANT: Wait a minute, Brother. There's some
doubt in their minds. And this doubt in their minds is what
I have to labor under.
Let me eyplain this to you, please.
THE _COURT: Well, let me say this: So far as the Court
hasn determined, however -« and gso far as I told the jail in

connection with that remark -- they were not -- and they have

‘not been in any way restricting those vigits, as a result of

their suspicions about whether or not -~
THE DEFENDANT: When they mengion it to you ==
THE COURT: Just a minute now. (Continuing) -~ as a
result of their susplcions that these really are mnot
potential wiinesses.
And so far as the Court is concerned, I'l1l rein-
force that order: That you are permitted, in the evenings,

to have such persons visit you who are potential witnesses =~
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1 THE DEFENDANT: A1l right.
2 THE COURI: -~ in the vompany of youxr attorney.
3 THE DEFENDANT: Thank you. Thank you.
. 4 Now, let me gsay this, your Honor. Those witnesses

5 | save you and me quite a bit of trouble, because what I do; I give
6 them a picture to take to gomeone else that is in the jail, so

7 | that they don't have ~- s0 that we don't have to have the =~

8 | too many witness visits from -~ in through the tramsportatiom.

9 In other words, it's easier for me to tell them to

10 tell Mary something than it is to have Mr. Kanarek get a

I court order and go through all that, to have -ﬁary'-brou‘ght over
12 to the jail where I can visit her. , _

13 So actnally, when I visit one of them, I am |

14 sending thoughts to Mary and Gypsy and whoever glse. is in

5] jail,

16 There's a lot of people in jail. I have got a lot

17 of friends that are locked up.

18 THE COURT: Well -«

¥ THE DEFENDANT: And we are trying to get out ==

» THE COURT: I think that clarifies it, however. And

2 | there is, so far as the Court understands, and so far as the

2 Court has ordered, no restriction ypon your visiting with

B persons who are potential witnesses in the evening, in the

# company of your attorney.
All right.

2 That's it.

A (Proceedings had on unrelated matters.)

Ab fls. (Recess.)
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THE COURT: All right. In the case of Peaple vs.
Manson, the record will show that the jurors and alternates
are all present, We are ready to proceed.

MR. MANZELLA: May Mr. Kanarek and I approach the bench,
your Honox?

THE COURT: Yes, you may.

(Whereupon the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

THE COURT: Mr. K‘.anai'ek, would you ask your client
whether or not he will refrain from interrupting the proceed-
ings with remarks? If he will do so, the Court will allow
him to come out.

(Whereupon, a discussion off the record ensued
at the detention room door between Mr. Kanarek and the
defendant.) | P |
MR. RANAREK: No. I can't == |
THE COURT: Go ahead. '

MR. KANAREK: Mr. Mangon, as your Hon‘ort == I mean; I
am sure your Honor heard -~ said that he is not going to - -
refrain from anything. ‘

THE COURT: All right.

MR, MANZELLA: Your Honor, the People move to reopen
their case, to call Mr. John Swartz. I believe I have already
stated the grounds that I wish to reopen, previously, on the

record; and for the reagons stated, the Pecple move to reopen

| thelr case to call Mr. John Swartz to the stand.

MR, KANAREK: Well, we -- we oppose the calling of
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Mr. John Swartz, your Honor, in that the -- it's a bifurcation
it's a -~ it interferes with the continuity of the defensge.

1 mean, People vs. Carter is a ¢ase which -- in
vhich =~ which indicates the philosophy upon which I oppose
the reopening.

THE COURT: There's no particular continuity that the
Court has observed, to be interrupted by such an introduction
of evidence.

MR. KANAREK: Well, let's pa: ~=

THE COURT: Nor does there appear to be any problem
raised which would be similar to the one that arvse in the
cage of People vs. Carter.

You are talking about the Red Hat casge?

MR. KANAREK: Yes. Well, I am talking about ~~ but the
point is the undue emphagis. What I mean is, it's a due
process and fair trial and ‘equai protection under the 14th

Amendment, in that -~ in that {t «~ it creates an emphasis

at this time ~«~ by allowing the prosecution to put on a

wlthegs == 1t creates an emphasis which denies Mr. Manson
a fair trial.
Clearly, this 1s going to be evidence that's most

== mogt discriminating of Mr. Manscn, and =- v

THE COURT: Well, the Court doesn 't --

MR. KANAREK: ~- from what I know, from what 'couflsel
hag stated in connection with this offer of' proof -~ and I
would oppose it also on the failure to make discovery. We ~=
again, we have not been given any question and answer ~-- all

we are given is a sort of a paragraph form of discovery,

’
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vhere somebody in the Sheriff's Office -- qr some law
enforcement or Deputy District Attorpey -- | .
THE COURT: Has told yoti the gist of what he intends to
testify? '
MR. KANAREK: The gist of it.

And they can leave out == by not doing -- giving
us the question and answer forin of the interrogation, it's
just not == it's Just not living up to the -~ to the spirit,
as well as the law, of discovery.

Becaugse we =~ thig "gist" i{s set out by the

people who are out to convict Mr. Manson.

THE COURT: The objection will be overruled. The
Court -- '

MR. KANAREK: Well, we would ask for a hearing, outside
the --.

THE COURT: 'i‘.h.e hearing 1s == the request for a
hearing is denied.

The Court would permit the People to introduce
this witness. ) ’

MR. MANZELIA: Yes, your Honor. There's one matter I
wanted to raise; I’m not sure if Mr. Kanarek is aware of it
or not. '

I believe it 18 contalned in tramscripts of prior
proceedings, in the Tate<La Blanta case, however, Mr. Swartz
was charged with a forgery, and the ~- I believe at the
request of the Los Angeles Police Depariment, for his testimon)
in the Tate-La Bianca case, the forgery was made a misdemeanor.

and Mr. Swartz was sentenced on the forgery asg & migdemeanor.
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THE COURT: There was a plea negotiat,i-qﬁ in that
regpect, then? '

MR. MANZELLA: I believe so, your Honor, with the Los
Angeles Police Department. ) ’

THE COURT: And part of the plea negotiation witﬁ Mr.
Swartz involved an agreement on his part to testify in the
Tate-L& Bianca case? | .

MR. MANZELIA: Yes, your Honor.

THE COURT: Was anything said about thisg case?

MR. MANZELLA: No, your Honor.

THE COORT: That you know of?

MR, MANZELLA: No.

MR. KANAREK: Your Honox, the hearing that I am
requesting is an evidentiary hearing, wherein Mr. Swartz
would testify outside the presence of the jury; and that way
-=- that is the kind of diséovery that would approach being
meaningful.

- THE COURT: The request for the hearing is denied.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

11

12.

13

14

15

i6

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

7966

~ open court within the presence and hearing of the jury:)

. Swartz.,

. may give in the cause nbw pending before this Court shall be

| you God?

(Whereupon, the following proceedings were had in
MR, MANZELLA: Your Honor, the People call Mr, John

THE COURT: The People are moving to reopen their case
for the purpose of calling Mr. Swartz?

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,

THE COURT: All right, the motion is granted, The Court
will permit the People to reopen your case for the purpose of
calling Mr, Swartz, |

MR, KANAREK: Your Honor, may our points which we
raised at the bench be deemed operative and inserted after
Mr, Manzella made his motion?

THE COURT: Very well, The record ia clear, I'm sure,

MR, KANARER: Thank you, your Honor, ,

THE COURT: Mr, Swartz, you may take the witness stand,
Raise your right hand, '

THE CLERK: You do solemnly swear that the testimony you

the truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help

THE WITNESS: Yes, I do.
THE CLERK: Please take the stand angd be seatéd,
THE BAILIFF: Would you state and spell your name,

sir?
THE WITNESS: John Swartz, Jr,, S-w-a~-r-t-z,

JOHN SWARTZ,

g o
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called as a witness by and on behalf of the People, being

first duly sworn, was examined and téstified as follows:
DIRECT EXAMINATION

BY MR, MANZELLA:

Q Mr. Swartz, did you know Donald Shorty Shea?

B Yes, I did.

MR, KANAREK: Well, I'll object -~ I'll object to the
form of the question., "It assumes facts not in evidence, your
Honor, the past tense, did he. Object to that.

THE COURT: All right, sustained,

Q BY MR, MANZELLA: Mr. Swartz, when did you meet
Donald Shorty Shea?

Oh, approximately 1963,
Where did you meet him?
At the ranch,
Spahn Ranch?

Yes,

e B oe PP P

And at that time did yon begin working at Spahn
Ranch?

Off and on, yes, I did,

How were you employed at Spahn Ranch?

Oh, cleaning the barns out, mostly.

And did you work for George Spahn and Ruby Pearl?

& P2 P oo P

Yes, I did,

Q Now, Mr, Swartz, bringing you up to 1969, were

you aryested in the August 16th raid on Spahn Ranch?

B Yes,
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salled A% & witness Ly andc o5 Jehalf of the Feopls, eing
fizet duly sworn, was sxamined snd tcotified a8 follcams
GIHECE RAANIFATION
WY Wi, BESELLEAS
) P, Gwaxte, did you kaow Lokald Shorer fuse?
8 ¥an, L did,
W, CAANCE; Well, TUAR objest v 1131 objuct bn the

- fows of the gquestlon, It sestmas YaceR 6t in evidence, youa

Honer, tin past fmw, 41 he, DRJect ta ek,

TR oneTs A3 might, susteined,

W HE R, MAREELLAY  pw. Dwares, when afd you meebk
Lonald dborty Hhew?

& Ohy apptoxinately 1043,

(" Woare 418 you seat hiw?

A At the xaseh, |

1+ Lpaln Ranohy

A k.,

& And ap that tlne $4d you Legin woxkiag »t Spabm |
Hanuh?

A& REL and on, yeas, X gi4,

% LW WREke POV GlRployed &bt Zpanls Rinuh?

E N Wi, elawplsy the Mashs oud, Bostly,

% Ao 348 you work 20r Geovigk &;m Aol Busy Pxarld?

N %em, T 14, '

B Hew, Az, Swarka, briaging pou wp &0 1349, were

| vou sexesrsd ks tne kugust J6th yaid on Spaha Raach?

L ] you,
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g pid you spend scue tine in jall after your azraest

. on Augost 16, 19697

X 1 spent two deys, It was 48 hours.
£ And whan you left the jail, where did you go?
A Right bac¢k to the ranch,

& 03d you ga back with soneone? Dd soneone take you
hack to tha ranch?
A Yos,

o Who was that?

b shorty, o

& How, after you gok bBack to the ranch, did Shorty
Jeave the ranch or did he continue to stay at 'i:iie ranch?

A He stayed at the ranch, le atartm‘ nlanpi}.n; i:é jiﬁa
Car, |

MR, MAKZELIA: Hay X approach the witness, your ifonox?

THE COURRs Yes, you way, -

v BY MR, MANABLLIAY Hx, Swarts, divecting your
attantion to these photographs which have been marked 51;-3'«

through 81-3 for fdentifioation,

Do you recognize the car which ig shown in these

photographs?

A Yes, This is Shorty's cur,

41 Is that the cax that he had with him at Spabn
Banci?

A Yos, it is,

1 How, Aid you continua to stay at Spahn Ranch after
your releass from jail durday the lattexr pant of Augusk of
19892 '
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A Yes, I did,

Q And some time after your release from jail, and
while at Spahn Ranch, did you have a conversation with Shoxty?

A. Yes, I did,

¢ ' . Who was present during that conversation besides

you anéd Shorty?

A Just Shorty and myself,

0 Where did the conversation take place?

A Oh, it was on the boardwalk in front of the ranch,

Q Is that in front of the main buildings on the
ranch?

A It i3 in front of the main row of'buildings.

1) And did this conversation, if you recall, take

place during the day or at night?

A It was during the day.

MR, MANZELLA: Your Honor, this conversation. is beiny
offered for the state of mind of Donald Shea; if it does show
the state of mind,

MR, KANAREK: Your Honor, may we approach thg bench?

THE COURT: All right, you may. !

(Whereupon, the folloﬁing proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of thé;

MR, KANAREK: May I inquire as to what -- _

THE COURT: What do you anticipate the testimony to be?

MR. MANZELLA: The testimony will be that dﬁring a -
conversation Shea told him that he had gotten a job offe¥ from

Frank Retz for about $80 a week as a night watchman and he was
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| going to take the job,

THE COURT: That was his intention, to take thée job?

MR, MANZELLA: Right,

MR, KANAREK: Well, your Honoxr ~-

THE COURT: It sounds as though it is admissible,

MR, KANAREK: Well, I'm going to object on the grounds
it is irrelevant, immaterial, and that there's --

THE COURT: It comes in --

MR, KANAREK: That it is hearsay, notwithstanding the
go~-called state-of-mind exception,

THE COURT: It shows an expression of intention to follow
a course of action,

It is material, now, in what way, Mr, Manzella?
MR, MANZELLA: Your Honor, we believe it is material to

support the People's contention that Shea intended to remain

" in the area. That he intended to take the job with Frank Retz

. and that, therefore, he would not have disappeared without

notifying anyone,
In other words, we offer it as a present statement to
do a future act, intent to do a future act uﬁder Séction 1250
of the Evidence Code, ‘ A |
MR, KANAREK: Well, but, your Honor, the point is,
the prejudicial effect outweighs any probative value, and
that's the reason that it is not —-

THE COURT: The Court finds to the reverse in tha£

. respect,
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la-1 MR, KANAREK: Well, becauge the record is replete with
2 the fact that this man ig an itinerant =-
s | THE COURT: Well, isn't this a mati:er of argument?
4 | MR. KANAREK: Yeah, bui not ~=-
5 THE COURT: And not a matter of admissibility?
6 MR. KANAREK: No, not when it is as prejudicial as
7 | this. o
8 THE COURT: The Court finds otherwise. The Court will
9 admit it.
10 (Whereupon, the following ﬁrocee&ings were had
1 in open court within the presence and hei—ring of the
12 | Jury:)
13 4] *BY MR. MANZELIA: Mr. Swartz, would you tél‘l us’
14 what Shorty said during the conversation? )
5| MR. KANAREK: Well, then, we obj ect, your Honor, on the
16 grounds of foundation, in addition to the points that we
17 raised at the bench.
18 THE COURT: 'Tﬁe objection is overruled.
19 A Shorty told me that Frank Retz had bought __the

2 | adjoining property or half the property £rom Mr. Spahn_ and

2 had offered him & job as a watchman “and that he was going

2 down that evening and see about it, go see Mz, Retz. T

2 Q BY MR. MANZELLA: Now, sometime after you had

2% | that conversation with Shorty, did you become aware or did

% | you notice that you did not see Shorty at the ranch any more?
2 MR. KANAREK: Object, calling for conclusion, leading
2 and suggestive, no foundation.

% THE. COURT: Sustained.
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Q BY MR. MANZELLA: All right, sometime after you
2 had this conversation with Shorty, did you have a conversation
3 with Charles Manson?

4 A Yes, I did.

5 Q Now, you know Charles Manson, the defendant in

6 | this case?

7 A Yes, I do.

8 Q From where do you know him?

9 A Fram the ranch.

10 Q From Spahn Ranch?

11 A Yes.

2| Q Now, approximately how long "aflter your release
18 from jail, after the August 16th ra:i.-dg,J did you have this

1 conversation with Charles Manson? .
15 A Oh, two weeks, 1 guess, ten days, approxium:ely.
16 Q And where was the conversation -~ strike ttgat.
7o | Where did you have this conv:e!:éatibn with Charles
18 Manson? o S
®oL A It was on the boardwalk in front of the ranch.
S Q Who was present besides yourself and Mr. Manson
2 at the time of the conversation?

% A No one.

23

Q Now, did the conversation take place at night or

24 during the day?
% A T can't really remember.
2 Q Now, would you tell us what the conversation was

" that you had with Mr. Manson?

28 . KANAREK: Object on the grounds there's no foundatiom,
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1a-3 ] hearsay, not relevant or material, no showing of any coxpus
¢ s | delicti, the prejudicial effect ocutweighs any probative
3 value.
4 THE COURI: Overruled. You may answer.
5 A Well, I had missed, uh =~
6 | MR. KANAREK: Well, your Honor, we're asking -~
7 | supposedly the request wag for conversdation and I think the
g | Wwitness is ~- from his just uttered words, sounds like he's
o | going to say something other than conversation.
0 | Q BY MR, MANZELIA: Mr, Swaxrtz --
1 A Okay.
12 Q == just tell us what you said and what Mr. I-ianson.'
13 gaid. |
: 14 A Okay, 1 asked Charlie if he had geen Shorty
. i 15 around and he g H;Eg_—; a friend of hig in Sar;'Francisco’
g 16 Iliedff someone to work or had a job.s That he told Shorty
7 about 1t and gave hi‘.m a few dollars and that he had Ie:Et
2 fls, B for San Francisco.
" A —re e v ey
20
a1 - e . A |
23 ~ A
24 ; ’ :i‘:.“"
25 : L S
26 | |
. 27
* .
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Q And that Shorty had left for San Francisco?
A Yes.

Q Now, sometime after that, My, Swartz, did Mr.

' Manson leave the Spahn Ranch with other people? Some

other people?

A Yes.

Q Now, sometime after that, did you see Bill Vance
and Danny DeCarlo at Spabmn Ranch?

A Yes.

MR. KANAREK: Ambiguous as to time, your Honor, and «=

THE COURT: The answer may zremsin in.

The objection is overruled.

Q BY MR, MANZELLA: And approximately how long
after Mr: Manson left the ranch did you see Mr. Vance and
Danny DeCarlo at: Spahn Ranch?

A Three or four days. , |

MR. MANZELLA: May 1 approach the witness, your Honor?

THE COURT: Yes, you may.

Q BY MR. MANZELLIA: Mr. Swartz, showing you
People's 77-E. for identificaticn, do you recognize the person
ghown in that photograph?

A That's Bill Vance.

Q Showing you the photograph which is marked 73
for identiflcation, do you recognize the person shown in
that photograph? o

A Yes, I do. It's Dammy DeCarlo. |

Q Now, where wére you when you gaw Bill Variée"énd 1

Danny DeCarlo?
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A In the last built}ling ’on_th‘e_ western front ,
street. It was on the east end of'the.‘stregt, the la‘st':‘. i
building there, | ’

Q Ig that on the left, as you sre 'faciﬁg -'f:he.
buildings? i o

A (Pause.) Yes, it is5. Yes, it‘is.

Q And does that room have any particular name o
deaighatian? .

A Well, the people at the ranch called it the
prop room, because we kept a lot of motion plcture equipment
in there.

Q Have you ever heard it refexred to by any other
name, by people at the ranch?

A Well, I heard it called the "gun room" a couple
of times, but just =--

Q The gun room?

A Yes. Not very often, though.

g Now, were you in the gun xoom at the time you saw
Bill Vance and Danny DeCarlo?

A Yesg, I was.

Q And did they come into the gun room?

A Yes.

Q Now, did Mr. Vance and Mr. DeCarlo have anything
with them -~ strike that.

Did they come in together?

A Yes, they did. ’ |

Q Did they have anything with them when they came
into the gun room?
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Yes, they did.
What wag that?
An attache case with a set of matched pistols.

> O b

Q And have you ever seen that attache case and
thoge matched pigtols before?

A Yes, I had.

o] And in whose possession had you seen those
before?

A In Sﬁort.y"s,

Q Had you seen them once or more than once in
Shorty's possession?

A Two or three times. He showed them to me.

in) Mr. Swartz, divecting your attention to the
exhibit which has been marked 54 for identification, do you
recognize this attache case?

A Yes.

x] And had you geen that attache cage in Shorty's
possgegsion?

A Yes, I did.

Q And ig that the attache case shout which you
have been testifying?

A Yes.

Q Noﬁ, directing your attention to the pistols
which have been marked People's 53-A and 53~B for
identification =~ I've examined both of them and neither is
loaded -~ have you ever seen thosge pistqls before?

A Yes, I have. .

Q And are those the plstols that you saw in
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Shorty's possession?

A Yes. ‘

Q Now, are those the pistols that you saw in the
possession of Bill Vance and Danny DeCarlo when they entered |
the gun room?

A Yes, they are.

Q Now, what did Mr. Vance and Mr. DeCarlo do
with these pistols, if anything, after they entered the
gun room?

A Well, they came in, and each one of them took
the pistols and broke it down and started to cleaning it.

Q And they cleaned the pistols in the gun room?

A Yeg, they did.

Q Now, were you aware -- strike that.

Do you know if Shorty Shea kept anything else
in the attache case which you have identified, People's
547

MR. KANAREK: Object: That's calling for a conclusion,
your Honorj ~--

THE COURT: Sustained. .

MR. KANAREK: -~ without any =-
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2a-1 1 - 0 BY MR, MANZELLA: You had seen Mr, Shea with the
. 2 | attache case, People’s 54; is that correct?

3 | a, Yes,

4 2 And you had seen him with the gung, People's 53-A

5 | and -B for identification?
6 A, Yes,
7 ) And had you ever sgeen him place the guns in the

8 attache case?

9 A, Yas,

0 | Q Had you ever seen anything else in the attache
i1 case?

12 A Yes,

13 Q What was that?

14 A, It was a bowie knife,

. 15 Q Now, Mr, Swartz, after you had the conversation
16 with Shorty with regayxd to the job offer from Frank Retz, did
7 yoﬁ sea Shorty at the ranch after that?
18 MR, KANAREK: Object, your Honor, on the grounds it's
¥ | ambiguous as to time; no foundation,
20 THE COURT: Overruled, You may answer,
21 THE WITNESS: As far as I can remember, I don't remember

22 really seeing him after that,

~

25 MR, KANAREK: Then I ask that that answer be stricken,

% on the grounds that —-

5 | THE COURT: Overruled,
% MR, KANAREK: -- it's a statement of conjecture,
. 2 THE COURT: The motion is denied,
B Q BY MR, MANZELLA: Now, have you ever seen or heard
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from Shorty Shea again, since August of 196972

MR, KANAREK: Irrelevant, immaterial; no foundation,

THE COURT: Overruled,

Mﬁ. KANAREK: There's no showing --

THE COURT: You may answer,

MR, KANAREK: ~~ here =~ well --

THE WITNESS: No.

MR, MANZELLA: All right. Thank you, Mr. Swartz,
Ne further questions, your Honor, ,

MR, KANAREK: I wonder if we could adjbﬁin at this tiﬁe,
your Honor?-

THE COURT: All right, We will adjourn until 2:00
o'clock, ladies and gentlemen, You are admonished, during the
course of the recess, you are not to converse amongst yourselves
nor with anyone else, nor pexmit anyome to converse with you
on any subject connected with this matter, nor to form or
express any opinion on the matter until it is finally
submitted to you,

) 2:00 o'clock, The Court's in recess,
(Whereupon, at 12:0% p.m,., an adjournment was

taken until 2:00 o'clock p.n, of the same day.)
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1.0S ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, SEPTEMBER 30, 1971 2:08 PM

- W e e

THE COURTI: In the case of People vs. Manson, the recoxrd
will show that the jurors and alternates are all present, Mr.
Kanarek for Mr. Manzella -~ excuse me; Mr. Manzella for the
People, and dMr. Ranarek for the defeundant.

You may proceed. The People? Do you have the
witness here -- '

MR. MANZELIA: M. Swartz?

THE COURY: ~- for ecross-examination?

1
You may cross-examine.

JOAN SWARTZ,
having been previously duly sworn, resumed the stand and

testified further ds follows:

‘ CROSS ~FXAMINATICN
BY MR, KANAREL:

0 Mr. Schuartz ~- am I pronouncing your name right?
A Right. "

Q Is it Schwartz or Swartz?

A Swartz.

Q S=c~h-~w-a=r=t-z7? (

A S=y=a~-g-t=z. '

Q S~y=a-r-t-z. I'm sorry.

Now, when you spoke to law enforcement people

last summer, you had a fbrgéry chargefpéq&ing nga%pst.yaﬁg |
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is that correct?
A No. _ _ ‘
Q Did you get é favor in coﬁﬁéctiﬁn with‘affdrééryiﬁz
charge, from law enforcement? | |
A Ok, I had a forgeéry charge, but I --:- that's been
taken care of. I have been in court on that already.
Q Theat's been taken care of. - -

But is it a falr statement that, in speaking to
you, law enforcement persommel discussed with you a beneficiai
result in that forgery charge?

A No.

Q Did you have a felony forgery charge pending
againgt you?

A Yeg, I did.

Q And did you discuss that forgery charge with law
enforcement officers who were in -- in matters pertaining
to Mr. Manson?

A Not pertaining to Mr. Manson, no.

Q Not pertaining ~-- the forgery charge -- I'm not
asking you whether the forgery charge was pertaining to
Mr. Manson, Mr, Swartz.

My question is: Did you speak -- did you
discuss this forgery charge with people in law enforcement
who were conducting matters pertaining to Mr. Manson?

A Well, I would like to clarify something. It
wasn't a forgery charge, It was a non-sufficient funds

check.
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2¢-1 1 'Q That was a felony charge, involved with forgery, a
. 2 | forgery -- you call it non-sufficient funds; right?

3 | That's the way you term it, Mx, Swaxrtz?

4 | Well, let's call it that, then, It was a felony

5 | charge involving non-sufficient funds; is that right?

6 A Right,

7 ") | And you -- you discussed this felony charge with
8 | law enforcement officers who were conducting‘matters pertaining
9 { to Mr, Manson; 1s that correct?
0 | A, Well, 1f ¥ did, I can't rémember;
1 1) Well, my question is: Did that come up in any

2 | conversations you had with law enforcement officers?

13 ‘A, No, absolutely not,
o 14 Q And when was. that chhrge pending, Mr, Swartz?
. ! 15 A About a month ago; six weeks,
LA Q A month or six weeks ago; is that right?
Ly )R Yes, -
8 Q And in connection with that charge ~- when were you

19 | arrested 6n that charge?
20 A Well, I wasn't arrested, I went in voluntarily,
A o When did-you speak to any law enforcement people

+ . 1 X

22 | concerning thig charge? - ;

: 2 A What, the non-sufficient funds. --
) % i Q Yes, o
B A -~ check? Well, the -- the officers at the

% | pevonshire Police Station, I talked to them,
2 Q You talked to them, And did you ever appear in

court in connection with this charge?
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A Yes, I did,
Q2 You appeared in court?
A Yes, I did.
e So . there was a charge filed; is that correct?
A That's right,
o And you spoke with the police officers, and you

discussed with them the fatt that you were a witness in

connection witﬁ-M:; Manson? That was part of your discussion?

A‘ Well, that wag -- that was part.of my discuagion, --
Qi 2 And fou ;ﬁ; - :1"'} ’ ,{i -::

& ~-- yeah, _ ‘ o

e} — discusseﬁ;thls'wiﬁ#-fhgm, and you received a

benefit in connection with that case, because of your

conversations with those law enforcement officers; is that

' correct?

A "I don't think so, no.
Q You don't think so0?
A {Indicating negatively.)

THE COURT: Answer out loud, please,

THE WITNESS: I says: "I don't think I did.» |

Q BY MR. KANAREK: .You don't -- what court did you
appear in, Mr, Swartz?

A Van Nuys.,

1) and could you tell us what court in Van Nuys you
appeared in?

A "I think it was Divieion 72. I'm not certain,

0 And do you know the name of the judge that was

there?
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| case ~= in connection with that case; you appeared in court,

A I can't think of his nama Zight now.
0 And in: connection with this dase -~ I am speaking

now of the «- of the -~ what you call the non—sufficient funds

and there was a resolut;on of that case, favorable to you, in
the sense that the charge wasiless than that which you had
originally gone to the Devonshire Police Station for; is

that right?

a That's right,
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Q

correct?
A

Q

you've spoken of, Mr. Swartz, at the time that those guns
you saw in the hands of Mr. Vance and Mr. DeCarlo, what
date was that?

A

Q
A

Q

ment officers on many, many occasions concerning Mr. Manson
is that coxrrect? i |

A

Q
A

Q

your best estimate of the date that you gaw the guns that you |
spoke of, when Mr.Manzella was speaking with you.

A

days after Charlie and some of his girls went to the desert.

Q

Vance and Mr. DeCarlo at a time when Mr. Manson was not even
in the County of Los Angeles; ig that right?

A
Q

conversation thdt you had concerxning Mr. Shea -~ I 'Ll withdraw

All I koow is that it was about two, three, four

And directing your attention, Mr. Swartz, to this

And this felony was made a misdemeanor; is that

That's right.
Now, directing your attention to the guns that

Huh! I don't know. It's been two years ago.
You laugh. You don 't know?
No. I have been agked dates so many times that

Youi have been =~ you have spoken to law enforce-

That's right.
So many you can 't caunt em?
That's :right.

And go my question is: If you would, give us

And go these gung were in the possegsion of Bill

As fay as I kaow, yes.
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2d-2 that.

. R Directing your attention to a conversation that
you say you had with Mr. Shea, when you had that conversation,
was there any reason for remembering the date that that

5 conversation occurred?

A No, I don’t believe there was.

7 Q Pardon?

A No. As a matter of fact, I don't remember what

9 day 1t was.

1 Q Might have been in =~ might have been in October

1 or November of 1970, for all you know?

12 A No, no. It was right ~-

13 a] Would you gay == pardon?

1 A It wag right after we got out of jail.

15 | Q Well, was there any reason for remembering that

16 conversation, Mr. Swartz?

7 A Oh, there's probably no reason for reﬁembering it,
18 but I did.

19 Q Would you say -« do you know the term "brain-

2 wash"? ,

21 MR. MANZELLA: Objectlon, your Homor. It's not

2 | relevant, whether the W:Ltneés, Qnows that term.

23 THE COURT: Sustained. ‘ a o

2 MR. KANAREK: Well, T think = ', ' i
% | THE COURT; The objection is sustained. .

% MR. KANAREK: Well, may I approach the ‘E‘en_.ch; your Honox?
O THE COURT: WNo, you may mnot. Agl; your next question.

= | Q BY MR. KANAREK: Have you ever‘had thé ei:periehce |
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T f .
[
L

2d-3 1 in 1life, Mr. Swartz, of being told that something happened,

. 2 often enough so that you believe that it happened, when in
3 fact it didn't?
4 MR. MANZEIYA: Objection, your Honor. It's not
5 relevant ag phraged. It's vague and ambiguous.
6 THE COURT: Sustained. You may rephrase the quesgtiom.
1 MR. KANAREK: Your Honor, may I approach the bench on

8 this subject?
2¢ £ls.° THE COURT: No, you may not.

10
1
12
13
! 14
o .
16
17
18
19 |
20
21
22
23 |
2%
%5
2%

27

LI
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Ze-1 1 Q EY MR. RANAREK: Mr. Swartz, can you tell ug the |
| 2 date that you had this convergation wii:h, Mr. Shea? - |
3 A No. - .' . . !
4 Q Can you tell us what month it W;ls? ”
5 A It was in Augugt. BN
6 | Q And directing your attention to Mr. Shea, were
7 | you in the presence of anyone elge when you had this conversa- |
s | tion with Mr. Shea?
o | A No.
10 | Q And where were you when you had this conversation
u with Mr. Shea?
12 A Around the bodrdwalk, in front of the ranch.
13 Q And the ranch had meny, many human beings on it
u | at this time; is that right?
15 A Quite a few, yeszh.
6} Q And you didn't like some of these people that
i were at the ranch, did you, Mr. Swartz?
B | A Sure, I got along extremely well with most of
19 them.
2 Q | My question is; ==~
A g A In fact, all of them.
2 Q My quegtion was: There were some of those people
2 that you didn't like; is that right? |
2 A No, I can't think of one.
® Q  You liked them all?
% A Oh, I got along with them.
z Q My quegtion -~
2 A I didn't hate them.
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2e~2 . Q Well, it is possible to get along with someone
L . | you don't like; you ~~ are we agreed on that, Mr. Swartz?
R MR. MANZELIA: Objection, your Homor. That's not
s | Yrelevant, whether the witness agrees. -
¢ 6 © THE COURT: Overruled. You way aﬁswer, Mr. Swartz.
. 6 | THE WIINESS: Would you rapéa-t_it, please?
. Q@  BY MR. KANARERK: Yes. T
3 Do you agree that it's possibla to get along with
0 gomeone that you don't like?
10 A I agree it's possible. ‘ . .
1 Q All right. My question is whether you -
1 whether there were some of these people that you didn't like?
13 A No. |
- 14 Q And where had you been, just prior to the time
. ; 15 that you were on the boardwalk, speaking to Mr. Shea?
6 - A I can't remember where I had been.
1 Q@  Well, had anything =~ well =~ uh == T will with~
18 draw that.
19 Where were you just immediately after this
20 conversdtion with Mr. Shea?
2 | A Oh, I probably walked off somewhere. I can't
22 remember where it was.
23 Q And is theie any reason for remembering you were
” 24 on the boardwalk?
%5 | A Sure, because that was where we were.
2 | Q Well, other than just that ~~ you say that you
- 21 were there -- is theie some reason that at this time in
“. 2 | history, you remember where you were, when that ~- when you
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say that conversation took place, in view of the fact you
say you don 't remember where you were just before and you
don't remember where you were just afterwards?

A Well, the ranch covers & lot of property. Two
years ago, I can't vemember where I wis before or after I
talked to him.

Q And .there 18 no reason for remembering where you
vere when you were talking?

A Oh, I guess not.

Q And so perhaps you don't remember where you were~=

THE COURT: You needn't answer that..

THE WLINESS: As a matter of fact, 'If'do remember where
I wag: Right there on the board:oalk." .

Q  BY MR. KANAREK: You do remember that, = .. .

A Right. ‘ SR

Q == but -+ well, what time of day was this, Mzx.

Swartz?

A I got no idea at all. .

Q You don 't know what time of day it was?

A No, I don't.

Q Day or night?

A It was daylight.

Q Daylight. But in August, we have long days. 8o
it could have been any time that it was daylight; is that
right?

A Right.

Q And ~- and do you remember where you were at

any time that day?
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| 1 A No. No, I don't.

. 2 Q And when you had this conversation with Mr. Shes,
3 can you tell us what Mr. Shea was wearing?
s | A No, T can't,
5 Q Can you tell ug what you were wearing that day?
6 A ©Oh, probably blue jeans and a sghirt, a palr of
7 | Dbootg.
8 Q Pardon?
? A The same thing I'm wearing right now.
10 o) You say "probably"? Or do you remember?
11 A Ch, I wear the same thing every day, 365 days
12 out of the vear.
13 Q I gee. And what day of the week was 1t?

i 14 A 1've got no idea at all.
. . 15 Q How long did this conversation lagt, Mr. Swartz?

16 A A few minutes, Three minutes, five mimites,
1 ten minutes; I don't know how long we set there and talked.

B Q Well, can you give ug your beat estimate of how

1 long it was? o

2 A Oh, I don't think Lt was over 15 minutes; could
2£ fls. % have been longer; couldirve béen. ‘1es§.' SR S

22
23
24
25
26
21

28 |
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2£-1 1 +) And can you tell us everything that was said in
. 2 | that l5-minute conversation?
8 A Well, I didn't say it was a 15-minute conversation,
4 Q You mean ypu'Wer'e with Mr, Shea at this time,

5 | and there were long periods of silence; is that right? You

6 just sat there and -~ with Mﬁ:. Shea, saying zﬁ,cﬁ:hi;xg?

7 A I told you: It -could have beex; three lminutes , or
8 | it could have been 15 m:l.nutes{ I got :;o :I;dea.’ at all how long I
9 | sat there, \ ' |

o | e And during this period of time that you were

1L | gitting there, Mr. Shea was sitting there with you; is that

12 right?
13 A. That's right.
o 4| 0 And so you could have discussed this for 15 minutes?
. 15 A Well, we probably could have discussed many other
. 16 | things, too, |
o Q So you don't know in fact what Mr, Shea saiad,
8 | do you?
b A Sure, I know what he said, I know what he told me,

20 about the job offer,
A g 0 Well, what words did he say? What were the

#Z | exact words that came out of his mouth, Mr, Swartz?

. % A He told me that he was going this evening to see

2 Frank Retz, because George had talked to Frank about putting

= a guard up there at the other end of the property, and Geoxrge

% was trying to get Shorty the Jjob, and Shorty was going to go

2 down that evening and see him,

. | 1) Did Shorty refer to himself as “he"?
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' that he was going to go down and see Frank Retz that evening, as|

“introduced to him once and seen him two or three times at the

Refer to who?
Himself ~-

Himself? No,

e o P

-~ ag "he,”
And he didn't use the word "he" in any respect, as
far as himself is concerned?

A ~Oh, he probably used the woxd "me" ox "I.”

Q So you don't know whether he used these words --
these first person pronouns -- or not; is that right?

a, Well I don't know about that,

But I know what he told me, anyway.
G And ~- and what did he tell you, Mr, Swartz?
A He told me that Frank Retz had offered him a job;

a night watchman, on the adjoining property.
4} ﬁow, is it a fair statement that you like Frank
Retz; right?

A Well, I don't really know the man, offhand, I was

ranch, and that's the extent of it,
Q0 Well, but'-~ then you have no particular friend-

ship for Fraﬁklkgtz} is that right?

A Not reglﬁy,,ng,, I don't knoy thg man that well,

Q You've never ébne-any:wérk for' Frank Retz?

A Never, Joon |

Q: And in youriiiié}fyoﬁﬁvé'never had any relationship

with Mr, Retz at all, -~~~

]
" 1

e Never,
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0 -- is that right?

A That's right. _

0 and did Shorty speak to you about any other jobs?
A No, , ‘

Q . bidn't he tell you about gome mad urge that he had

to become a movie star? ‘

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, That question is
argumentative, ' A ,

THE COURT: Overruled, I will permit him?to answer.

THE WITNESS: Well, he's been trying to‘get‘into piétu&es’

for years and years and years, And I'd hear it every time I'd

gsee him.

g BY MR. KANAREK: You hear that every time you see
him?

A That's what he talks about most of the time,

o Did he talk about getting into the movies on this

occasion, Mr. Swartz?

A Well, he talked about one picture somebody was
going to make; but -~ and that he was walting for a part in.
But I don't know whether it was on this occasion or before.

1) My question is: What he talked about during this
15-minute period that you are speaking of. That's what my
question is, Not on other occasions, On this occasion.

A Well, I can't recall whether he mentioned it
during that conversation,

o And ~~ so you don't know, in fact, all of the
subjects that you discussed with My, Shea on this l5-minute

occasion?
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A No, I don't,

L You may have discussed ten, 15 or 20 differxent
subjects; is that right?

A. Right,
_ @ . And this might -~ might have been one of those
10 or 15 or 20; right?

A Well, we could have discussed anything, like going

down for a six-pack, or -~ could have been anything, you know,
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Q Now, at the time that you were arrested, Mr.
Swartz -~ do you remember that?

A Yes, L do,

Q And your state of mind was that you believed that
you were arrested because of the presence of what you called

"hippies" on the Spahn Ranch; is that correct?

A, Well, I dor't believe I've ever called ‘em *"hippies.

G Well, these people, then, these people that were
arrested on the Spahﬁ Ranch on that day, Having in nind
those people, is it a fair statement that you felt that you
were arrested because you were where these people were on that

day: is that right?

A Yeah, that's right., I was a little irritated.

0. You were a little irritated?

A {Indicating affirm&ti%aly.) .

Q And you were irritated with -~ _

A I wasn't irritated at the people, I was 1rfitated

' because I was dragged out of bed at 6:00 o'clock in the ‘

~

morning.
) Right. And in your mind, this hapbened because of
these people that were living at the Spahn Ranch?
A Well; I hadn't thought about that‘exactlylat that

moment,
0 Well, you've thought about it -
A I might have thought about it later,
Q ~- plenty of times, including xright now; right?
A Right, Right,

MR. KANAREK: May I have'a moméent, your Hohor?
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- over (indicating)?

~ be marked, your Honor. Théey have been --

THE COURT: You may,

{(Whereupon, & discussion off the record ensued at
the clerk's desk between Mr, Kanarek and the ¢lerk,)

Q BY MR, KANAREK: Now, when you were -- when you
were arrested My, -- '

May I approach the witness, your Honor?

THE COURY: Yes, you may,

Q BY MR, KANAREK: Mr. Swartz, I have here a group of
plctures, and would you tell me whether you see yourself any-
where in those pictures? Would you -- as quickly as possible
-~ g0 through them and ~-

B That looks like me right there (indicating), but
I wouldn't swear to it, It's a texrrible picture,

o Are you referring to the person that's leaning

A Yes, There's a lot of pictures of helicoptors.
Q You don't see any B-52's, though, do you?
A No, A lot of storm troopers,

THE COURT: What exhbibit is that, My, Kanarek?
MR, KANAREK: Well, these -~ I haven't asked that they

THE WITNESS: That's (indicating) the only one,

MR.-KENA&EK: Thank you,

THE COURT: They are what?

MR, KAﬁAREK: They are -- I think your Honor would wish
me to say Ehis at the bench, k |

THE COURT: You needn't say it at the bench. What are
they? -

CieloDrive.coOmARCHIVES



7998

1] MR, KANAREK: Oh, very well, These are the pilctures
. 2 that are being used in the Tex Watson trial, - ‘
3 THE COURT: Do you wigh to have them marked for

4 identification?

5 MR, KANAREK: Yes, your Honor,

‘ 6 However, at this point, I would like to ask that
7 this —-
8 THE COURT: Do you wish just to have this one marked?
4 MR, KANAREK: At this point, just one -- although for

1 | the matter of convenience for the clexk, it would be agreeable

u with me to mark them all, with the exhibit number -that they

2 | now have, They're part of --

18 THE COURT: The Court will permit the one to be marked
as ~- K?
. THE CLERK: X, yes,

X id 16 THE COURT: -~ K for identification.

17 MR, KANAREK: Very well, your Honor.

B Thank you,

19 0 Now, you say, Mr. Swartz, that this looks like

20 .
you,

2 Do. you recall being in that position, as a result

2 of this arrest?
A No , I don't, Might have been getting up, or

% setting down,

25

Q Were you lhandcuffed?
% A Oh, you better believe it, ‘
. ol ‘ 0 Well, do you own any clothing that appears to be

28
on the pergon that is leaning over, in what we have marked as
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- People's X?

&,

oh, well, they're blue jeans and a 'shixt.
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Q Does that ~- does the person appear to have a
sweater over the shirt?

A No.

Q That ig just -- those are just blue jeans, and
they look like your blue jeans?

A Yes,

Q Would you say the hairline appears to be your
hairline?

A Yes.

Q And would you say there's no question in your
mind that this appears to be a picture of you?

A No question at sll.

Q And you were -- you were made to suffer some
indignities, handcuffed, arrested, handeuffed and taken down
in a patrol caxr and all of that, is that right?

MR, MANZELIA: Objection, your Honor, the questlon is
irrelevant. |

THE COURT: Overruled.

THE WITNESS: Indignities? don't think so. I wasn't
xeally =--

Q BY MR. KANAREK:  Pardon?

A I wasn't really that bad. All I was was a
1ittle bit ixritated, that's all. I got over that real
quick. o ‘!

Q And you were bocked on a felbny charge of .
stealing automobiles, right? i ’ :

A Right. RER Ce : éi.

Q And that didn't make you unhappy, is that right?
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A Well, I don't think it made anybody unhappy. I
think I felt just like everybody else did. BN
Q My question is, just to you, I'm not asking for

 anybody else.

A Well, I wasn't too particularly overjoyed, no.
Q And you felt you were imnocent of any wrongdoing
and you were being thrown in jall because you happened to be

' where these other people were in comnection with thig raid,

ig that right?
A Why don't you repeat that again.
MR. KANAREK: May that be read, your Homor?
THE COURT; Miss Briandi.

(Whereupon, the record was read by the reporter
as follows:

"Q And you felt you were immocent of any
wrongdoing and you were being thrown in jail because
you happened to be where these other people were in
connection with this raid, 1s that right?")

A Thet's correct. But I knew that I hadn't stolen

any automobiles or anything like that and they could only keep

me for three days at the most, so I just relaxed and waited
until some time went by and we got out., Just relaxed.
Q BY MR, KANAREK: And during this three-~day period
you were just as content there asg you would have been at home?
A Abgolutely not. It was just two ddys we were in.
Q And so it came to pags that you were released,
is thet right?
A Yes.

|
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Q Mr., Shea -~ you spoke to Mr. Shea, is that right,
about coming back from custody?

A About coming back from custody, I don't understand-

Q When you were released, were you released over '
here on Bauchet Street, downtown here near Macy and Alameda?

A Down at the new County Jail?

Q Down at the new County Jail, dowmtiown?

A That's r;tght.

Q On Bauchet ~« right, in thedowntown area, is that
right? '

' Right.

And go you had the necessity oé going back to the

ranch, ig that wight? ' ‘

A The necessity?

[
L

y f * F

g RS
THE COURI: You wanted to go back to Spahn Ranchf R
THE WITNESS: Oh, right, right. .. o o
Q BY MR. KANAREK: And how did you arrange that
trip to go back to Spahn Ranch? - Coe
A I called and asked if there was any cars to come
and get us, and Shorty was there, and s¢ he come down and got .
us.,
Q And so you congidered Mr. Shea a pretty good
friend of yours?
A pretty good friend for a lot of years. _
_A lot of years you liked Mr. Shea, ig that right?
That's right. '
Q And you have known Mr. Shea, you tell us, since

1963, is that right?

O >
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34 . A That's right.

. 5 Q So Mr. Sheda came down and you went back with Mr.
; | Shea, is that right? | R :
o | A That's correct, . o
5 THE COURT: Get a little closer to that 'm;.'cfbph‘éhe.

E . THE WITNESS: Okay. S,
1 THE COURT: Move that chair forward.
8 THE WITNESS: Okay.
g Q BY MR. KANAREK: And in going back with Mr. Shea,

10 | did you indicate -- did you indicate your unhappiness about
1 having been arrested?

12 A No, heck, no. I was so tickled to get out, I
135 | couldn't have been unhappy.
. U Q You didn't say you were unhappy about being in ==~
. | 15 A No, no; I don't believe I did.
) 16 Q And so you and Mr. Shea went back, is that right?
17 A Went back to the ranch, yes.
18 Q Did you go back with anyone else?
19 A Oh, Larry Jones and lLarry Craven was released at
20 | the same time. They rode back in the same automobile with me,
21 Q With you and Mr, Shea?
3a flg. 2 A Right.

2

%
25
26 ‘

27
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Q And is Larry Craven a cowboy?

A Thinks he is.

R i éee.

A It 1z the only answer I can give you.

Q Paxrdon?

A It is the only answer I can glve you.

Q ~ And larry Jones is 2 cowboy; _jrig‘ﬁt?

A Larry Jones, no-. |

Q Doeg he do =- has he done work around the Spahn
Ranch? . R S

Oh, yeah, he's -~ helped out a little bit. '
Does he consider himself a cowbby? ’

THE COURT: You needn't answer that. |
Let's move the cross-examination,

MR. KANAREK: Yes, your Honor, I am.

Q BY MR, KANAREK: Would you say that Larry Jones
hag also done work in connection with the horses and all of
that?

MR. MANZELIA: That's immaterial.

Q BY MR. KANAREK: Now, Mr. Shea, and you, then,
spoke when you were coming back from the County Jail, is
that right?

A Right, right, of course.

Q Did Mr. -= well, did Mr. Shea tell you anything
about this job with Frank Retz?

A TNot at that time, no.

Q Well, how long after you got out of the jail did
Mr. Shea say anything about this job?
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I can't remember how long it was.
Maybe a couple of weeks, three weeks or a month?
Oh, & week or ten days.
Could have been longer?
It was the latter part of the month.
Pardon?
It was the latter part of the month. What day
it was or -~ or what the ddte was, I don't know.
Q You don't know what month it wag, in fact?

O P O > L& >

A August, the latter part of August.

Q And part -~ and is there some reason that you
remember that it was August and not September?

. MANZELLA: Objection, the question has been asked

and answered, your Honor. ' |

THE COURT: Well -~ S ;

MR. KANAREK: No, it hasn t, your Honor . )

THE COURT: It basn't been askgd -in quite that way,.
go the objection is overruled. You may answer,

A it wasn't September. It was a féw_d&y’sfafter X
got out of jail I had the conversation with him. .

Q BY MR. KANAREK: Now, you ss;y it was a few days
after?

A I don't know when it was.

MR, MANZELIA: Objection, your Honor, the duestion is
argumentative.

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. KANAREK: Wds it a few days or days =~

A 1t was a few days.

'
R
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days? 4

A I don't include tem days. I just say a few days
went by and we had the conversation. I don't know how many
days it was.

Q Well, a few moments ago yﬁu gaid ten days -~

A I gaid it might have been a few days.

MR. MANZELLIA: Objection, your Honor, it's argumenta-
tive.

Q BY MR: RANAREK: As a matter of fact, Mr. Swartz,
the reason you say that it was August and not September, is
because yout've talked to so many police officers concerning
thege matters pertaining to Mr. Manson that you have come to
accept what the police officers tell you?

A No, no, no, no.

Q That's not ==

A Never happened. Not a bit.

Q Then, sometime after you tell us you spoke to
Mr. Manson --

A That's right. , :

']

Q And how long did that conversation last, when you
spoke to Mr. Manson? ‘

Al

A Just a passing conversatioﬁs We stoo;i th;are for
just long enough to have a conversation, thé ponvgrqatibn I
told you about. And that wes it. That wap the exteni; of it.

@ And vhat day vas that? - - .t

A Oh, boy, I -« I know it was sbout -~ it was the
latter part of August. I don't know what day it wasg.
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Q@ It might have been in Septemher?
A No, it was not in September. .
Q I thete any reason why you kngw 'yqur conversa-

tion with Mx. Manson was not in September?

A Well, I say it wasn't in September, but I Ve got
no reason to, uh ~- I just know it wasn't in September. It
was In Augugk,

Q And you've spoken about these matters as you've
seid meny times with police officials, right?

A Well, when they ask you something, you've got

to answer them.
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Q My question is,you havespoken with them many times
concerning these matters, right?

A Sure.

Q And go you, as far as this conversation with Mr,
Mdnson was concerned, it was a passing comversation that may
have taken just a few seconds, is that right?

A Right.
Q There was no reason to reémember it, was there,
Mr. Swartz?

A Well, 1f Shorty hadn't diseppeared, I probably
wouldn 't have remembered it.

Q Mr. Swartz, you never made any missing person's
report on Mr. Shea? He was a friend of yours?

A No. You know why he didn't, too.

Q Pardon? 1‘ |

A You know why he didn't, too?

MR. KANAREK: Well, ycu’z? Horox', my qu_estioﬁ is merely |
-- was whether he made it crr' not. And I ask hig gréi:u?.tpﬂﬁ .
statement be stricken. | |

THE GOURT: What do you want stricken?

MR. KANAREK: The part about, "I k;aow tah); he didn't-<" «+

THE COURT: Would you read it, L'm sorry, I missed it.

MR. KANAREK: May the question be read also, and X
think your Honor would agree with me,

ME.MANZELIA: Your Honor, to save time, I stipulate
that we have no objection to having it stricken.

THE COURT: Well, read it to me, would you, please?

(Whereupon, the record was read by the reporter
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ag follows:
"Q  Mr. Swartz, you never made any missing
person's report on Mr. Shea? He was a friend of yours?
"A  No. You know why he didn't, too.
"Q Paxdon?
"A  You know why he didn't, too?")
THE COURT: The answer "No," may remain in. The answer
"No" may remaim in. The balance is stricken.
Q BY MR, KRANAREK: And, Mr. Swartz, you knew that

Mr. Manson was arrested in Octobery October 12, 19697 You

heard about that, right?

MR. MANZELLA: Objection, your Homor, it is not relevant.

THE. COURT: Sustained.

Q BY MR. KANAREK: After you heard of Mr. Manson
being arrested, you made no missing person's report concern~-
ing Shorty Shea to any law enforcement officials, did you?

A No, I never did.

Q Never did, right?

A Right.

Q And so, Mr. Swairtz, you made no notation of this
conversation that you say took a flew seconds with Mr. Manson,
right? . |
A Oh, I didn't write it down) no.

Q And you spoke to many people on that ranch during
the summer of 1969, during the yesr A'of :196,9; '.i.-_ai.’ that right? ’

A Probably had spoken to everybody. -

) Now, in commection with these guns, Mr. Swartz --
no, no, 1'll withdraw that and ask you, where was it that you
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saw Mr. DeCatrlo and Mr. Vance with these guns?
A Where? |
Q,‘, Y689

A In the prop room at the edast end of the boardwalk. |

The east end of the western front street.

Q And you call it the prop room, right?

A Right, that's what it is.

Q That's a room where Danny DeCarlo spent many,
many hours, is that right?

A Right.
Q You also tell us you saw the attache case, isd
that right?

A That's right.

Q And that wag -- you tell us -- or I'Ll withdraw
it and ask you where was it that you saw the attache case?

A All the time that Vance and DeCarlo came into
the prop room with the attache case, and they had the two
weapons with them, at that time or the time before that, ox
the time before that, you know, I've seen it two or three or
four different times.

8 I'm spesking of the time when you saw these guns
in the immediate presence of Bill Vance and Damny DeCarlo.

What date was that? _

A I don 't know what day it was, the exact date,
now. ‘

Q Can you -- would you give us your best estimate
of that date? ‘

A Well, 1 think it was between ft{e time we got out

- e - ‘*‘ 1":"
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of the jall and the end of the month,
Q You don't know for sure?
A It ig about -~ it wag :lu thai: time. Somewhere.

Q You don 't know == you don’t know Whether it was
Augugt or September, do you, Mr. Swartz? .

A Sure do. It was August.
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Q You know for sure it was August?

A Sure, it was August.

Q You don't know whether it was September lst or
the 2nd? It had to be either August 30th or 3lst that the
latter ~- right?

A 1t wag in the latter part of August sometime.

Q When you say the latter part of August, to your
best estimate, what in the latter part of August -~

MR, MANZELIA: Objectlon; the Quéstion has been asked
and answered. | 1 - : ‘

THE COURT: The objé‘c‘tim is sustained. - coa

Q BY MR. KANAREK: Mi, Swartz, you had no reason
for making any kind of a demarcation between August 31st and
September 1, did you? L i, ‘

MR. MANZELLA: Objection, the questioh has been asked
and answered.

THE COURT: Oveiruled. You nay answer.

THE WITNESS: Sure, because it wasn't -= why don't you
ask me that again. ’

Q BY MR. KANAREK: Yes.

In your mind, you had no reason for making any
kind of a determination on the difference between August 3lst
and September lst, right? |

A None, whatsoever.

Q And you had no reason in your mind for making
any demarcation between September lst and September 2nd,
right?

A No.
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q And you had no reagon in your mind for making
any demarcation between September 3rd and September 4th?

MR. MANZELIA: Objection, your Honor.

Q BY MR. KANAREK: Is that right?

MR. MANZELLA: This could go on all day. Object om
the ground it ig Irrelevant.

THE COURTI: Have you answered the question yet?

THE WITNESS: No, no reason at all.

Q BY MR, KANAREK: And you had no redason for making
any demarcation between September 5th and September 29th, is
that right?

A That's right.

[4) Is that right, Mr. Swartz, correct?

A Right, . p

Q And no different -- ot

THE COURT: Let's stop tﬁere.

(Laughter.) | ; |

MR, KANAREK; Thank you, Mr. Sﬁar.tz. Mexr&'chrismas.
Thank you, Mr. Swartz. '

THE WIINESS: Happy New Year.

MR. MANZELIA: I have no questio;&s;k&ra Bwartz, .

5.

THE CQURT: You may step down. You are excused.
Coungel approach the bench.
Mr. Kanarek, you have foregone -- you have a
witness available at this time?
MR. KANAREK: I believe I do, ydur Honox.
1f we could take a short recess, vour Honor =~
THE COURT: Yes, all right.
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Well, we'll recess for ten minutes, ladieg and
gentlemen, approximately ten minutes,

During the recess you are obliged not to converge .
amongst yourselves, nor with anyone else on any subject
comected with this mattex, nor are you to form or express
any opinion on the case until it has finally been submitted
to you.

Between ten or fifteen minutes.
{Recess.)
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 further as follows:

' BY MR, KANAREK:

THE COURT: The last witness, ladies and gentlemen, was a
People's witness presented out of order,
The defendant may proceed,
MR, KANAREK: Excuse me just a moment, your Honor,
. {Pause in the proceedings while a discussion off
thé record ensued at the counsel table betweén Mr, Kanarek and
My, Manzella,)

MR, KANAREK: Call Magdalene Shea, your Honor,

MAGDALENE SHEA, _
called as a witness by and on behalf of the defendant, having

beén previously duly sworn, resumed the stanqiand testified

THE COURT: Mrs, Shea, youare still under oéth.f
(Pause in the proceedings while a discussion off
the record ensued at the counsel table between Mr, Kanérek and
the balliff,) ‘
MR, RANAREK: ¥Your Honor, may I have a moment to speak
to ~- | '
THE COURT: Yes, you may.
MR, KANAREK: - Mr, Manson?
(Pause in the proceedings while a conversation off
the record ensued at the detention room door between Mr,

Kanarek and the deféndant,)
DIRECT EXAMINATION

Q Mrs, Shea =—-
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jabout is the strip. I could tell you about that. But as far

a8 streets, I don't know,

THE COURT: Use the microphone, Mr, Kanarek, please,

MR, KANAREK: Yes, your Honor,

Q ~= did you leave a note for Mr, Shea at the
Wilcox Street address?

A . No,

Q You left no writing whatsoever concerning youxself
and Mxr, Shea?

B No, I didn't,

0 And -~ nor did you cause to be delivered to Mr. She#
any note?

A No,

Q Now, when you were in Las Vegas with Mr, Shea, did

~=~ Were you turned down by any apartment house, because of the
fact that you were of the black ox Negro race, and he was of
the Caucasian or white race?

A Yes,

What place were you turned‘dbﬁn by?
I don’t remember,
You don't remember the name of the place?

No L ]

o oPpop PP

Where was the place?

A I don't rememwber, I don't know that much about
Las Vegas., I couldn't tell you, The onliest thing I know

o Well, you know guite a bit about the strip in
Las Vegas; is that xright?

A Yes, because that is Las Vegas; that's —-
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| personal observation, Mrs., Shea -- well, 1'll withdraw that,

o All right,
A -~ Where everybody knows,
Q And there are black -- black or Negro people in

Las Vegas, who work in the pits as dealers; right?

MR, MANZELLA: Objection, your Hoﬁor. That's not
relevant,

MR, KANAREK: Well, she has ~-

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, KANAREK: Within your observation, your own

You have been to Las Vegas on many occasions?

a, No.

Q You have been to Las Vegas on occasions other than
that one occasion?

A No.

Q That's the only time in your life you've ever
been to Las Vegas? |

A fes.

0 How many apartments did you go t6, to obtain

lodgings with Mr, Shea?

A We stayed in two apartments.

Q You rented two apartmen?s?

A Yes. ‘

Q. In the time that you were there with Mr., Shea? -
A Yes, ’

0 How many apartments did you go to, whera'you

and Mr, Shea were turned down for housing?

A About three or four.
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1} And where are those apartments, Mrs, Shea?

A I don't know, All I know is, they was behind the
Strip,

Q They -~ you went there with Mr., Shea, to the

managers, and they wouldn't give you any apartments?

B They said they had no vacancies, but they had a
VACANCY sign out there on the -- you know, to be rented, But
when they saw us together, it was no vacancies.

When he called a couple of times, they had
vacancies; but when we went there, they didn't ~- they didn't

- have any,
Q Oh, you and he called -~
A He called,
Q He calléﬁ?
A Yes,
1} And then you and he went together, and you were

turned down, -—~

Yes,
Q -~ is that xight?
A Yes,
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4a~-1 1 o Now, did you -~ on what days, Mrs,., Shea, did this
. 2 occur? |
3 A I don't know what days., I k:mw we had a hard time.
4 finding a place to stay there, C | : | |
5 9 - and this is the reagon that you split up; is ’chat
¥ 6 right? That's the reason you left Las Vegas, is because gou
7 | couldn't get any housing -~
8 MR, MANZELLA: Objection, your Honor —-
. 9 THE WITNESS: We had an apartment,
10 Q BY MR, KANAREK: Pardon? You had an apartment?
n . A Yes, '
2 Q And when you left Las -- left Las Vegas, what

18 apartment were you living at?

¢ 1 A The Sahara Motor Apartments,
‘_‘. 15 0 And you and Mr., Shea were living there togethex?
1 A Yes, ‘
) o Q And that was on what day, last?
18 A I don't remember, It was in July,

| 1) And on some day, you decided to leave Las Vegas;

2 | is that right? And Mr, Shea stayed?

21

A I left on a Sunday,
2 Q You left on Sunday, living in an apartment in
¢ % | Las Vegas? '
% »  Yes,
% Q And you left and Mr, Shea remained; ia that correcty
2 A Fox a week,
& 13 Pardon?
® A Yes,
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oo PR oD oD

o

~ And you never lived in Las Vegas again together?

No,
Is that correct?

No,

. Is that incorrect?

Would you repeat the question again, please?

- Di& you ever live in L.as Vegas again together?

No, we never lived in Las Vegas again together.

So then you voluntarily, on your own, departed

housing that you had with Mr, Shea, when you left Las Vegas?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, 1It's not relevant,

THE COURT: Overruled, You may answer,

THE WITNESS: No,

2 P DO

BY MR, KANAREK: Pardon?
No.
That's not correct?

May I have the question again, please?

MR, KANAREK: May that be read, your Honox?

THE COURT: Well, would you rephrase it?

MR, KANAREK: Certainly., Certainly, your Honor,

)

When you left Las Vegas, Mrs, Shea, and left

Mr. Shea in Lag Vegas, you left of your own free will; is

that right?
A

o ¥

Yes, I came to Los Angeles,
You were not evicted from —-
No.

-~ from any premises?

NO. I . . -

L
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Q You weré not asked to leave because you were black

or Negro, and your husband was Caucasian or white?

MR, MANZELLA: Objection, The guestion has been asked

and answered.
THE COURT: Overruled, You may answer, Mrs, Shea,

THE WITNESS: No,

Q BY MR, KANAREK: Pardon?
A Ko,
Q& Well, when you say, "No," do you mean, "No, that

is not correct," yvou were not asked to leave?
A Well ~-
Q No landlord or manager of the apartment house

asked you to leave?

A Where we were staying?
Q Yes,
A No.,

MR, RANAREK: Thank you,
Thank you, your Honor,
THE COURT: Anything more --
MR, MANZELLA: ©No, your Honor,
THE COURF:; -~ of Mrs,Shea?
MR, KAWAREK: ‘'Thank you, Mrs, Shea,
MR, MANZELLA: No, your Honox, .
THE COURT: Thank you, Mrs, Shea. You may step down,
You are éxcused, ‘
Call your next witness.
MR. KANAREK: Yes, your Honor, Call Mr, Whiteley -~

well, if he wishes to --
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MR, WHITELEY: Excuse ite just a second,

MR, KANAREK: Yes, cerxtainly,

PAUL J. WHITELEY,
called ag a witness by and on behalf of the defendant, having
been previously duly sworn, was examined and testified as
follows:

THE COURT: State your name,

THE WITNESS: Paul Whiteley,

DIRECT EXAMINATION
BY MR, KANAREK: |

't} Mr, Whiteley, did you interview Barbara Jean Hoyt

‘on 12 -~ on December the 2nd, 19697

A I can't recall the date,

MR, KANAREK: May I approach the witness, your Honor?

THE COURT: Yes, you may,

Q BY MR. KANAREK: . I show you what appears to'be a
regort, 070-02378-1076-016, and ask you if that is a report
that you made?

A Are you asking me if that's a xeport I made?
Q Yes, ‘
A Yes.

) And did you, in this report _—
THE COURT: Would you wait until you get to the micro~
phone? ‘

MR, KANAREK: Yes, certainly, your Honor,

»
Ty ' .
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4b-1 Q BY MR, KANARER: Did you state that "Miss Hoyt
. , | ¥ecalls hearing screams that sounded as if they were cqmih%;

5 from the creek area; these screams sounded as if they werxe

from a male.,”

. 5 ~ pid you -~
* 6 A, No,
| 7 | Q You didn't put that in your report?
g A I put that in the report, but you must preface

| what.ydu are saying --
10 Q I am asking you: Axe those worxds in your xeport?
11 Thgﬁ's all I am asking you at this time, Mr, Whiteley.
12 _ and Mr, Manzella will -~ may have something,

13 ; But I would ask for an answer of that guestion, your Honor.

| 14 K MR, MANZELLA: Objection, your Honor, It's not relevant,
. 15 1£ those words are in the report.
2
16 MR, KANAREK: It’s most relevant, because it reflects

17 | his interview with Miss Hoyt; and under Green vs, California -

18 THE COURT: Excuﬁé me just a moment,
19 - MR, KANAREK: Yes, your Honor., I'm sorry,
20 THE COURT: The objection is overruled.
21 You may answer it, Did you put that in the report?
22 THﬁ WITNESS: Yes, I put those words in the report.
. 23 Q BY MR, KANAREK: And Mr, -~ in connection with

24 | your investigation of this case, you say you've investigated
N 25 the guns, as part of your -~ part of what you have done in
26 | this case, concerning Mr, Shea; right?

A 27 A Yesg,
®

28 @ pid your investigation reveal that Mr. Shea,
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| in October ox November or December of 1968, obtained these

guns for a camera f£rom Arch Hall?

A Would you repeat the guestion?

MR, KANAREK: May it be read, your Hono:?l

THE COURT: Yes. Mr, Williams? s |

{(Whereupon, the xegprd wag read by the reportar

as follows: I

"q pid your investigation revea;
that Mr, Shea, in October or November or December
of 1968, obtained these guns for a camera from .

Arxch Hall?")

THE WITNESS: It was prior to that, But yes, he did
obtain the guns.

d BY MR, KANAREK: It was ~- your investigation
revealed that it was prior to -~ to October of 196872

A Yes, I believe go.

MR, XANAREK: If I may have a moment, your Honor?

THE COURT: Yes, you may,

(Pause in the proceedings,)

Q BY MR, KANAREK: Directing your attention to the
time that your investigation indicates that these guns were
to -~ were exchanged for the camera, what date do you say
your investigation reveals that this dccurred?

A Just off the top of my head, I would say it was in
the middle of the year, It was sometime around July.

Q When you say off the top of your head, you mean
that you do not know what the date was; is that correct?

A That's correct,
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Q Your =- I mean, your -- you're making a -~ én
estimate; but you do not remember; is that correct? |

A, That's correct. ‘

o} Do you have your notes with you, in connection
with your interview with Arch Hall?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, It's not
relevant,

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, KANAREK: Well, then, I'll ask you,
Mr, Whiteley, what date in 1968 was it that Mr, Hall txaded
the camera for the two guns?

MR, MANZELLA: Objection, your Honor, It assumes a fact
not in evidence.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, KANAREK: Well, did your investigation revea
that Mr., Hall traded the two guns for a camera to Mr., Shea?

A No.

o Your investigation revealed that there was no
trade for a camera; is that right?

A That's correct, e

MR, KANAREK: Thank you. L
That's all at this time, your Honor,

CROSS~-EXAMINATION
BY MR, MANZELLA:
0 Sergeant Whiteley, the words that Mr, Kanarek read
to you from your report, were those words stated to you by

Barbara Hoyt?
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3 No,
Q From where did those words come?
A, I was quoting what Philip Sartuche had written

in his report regarding his interview with Barbara Hoyt.

0 . Ang Philip Sartuche was the sergeant of the
Los Angeles Police Department who testified for Mr. Kanarek in
this case? . i

R Yes,

MR, MANZELLA: No furthef questions,

¥ ‘ L
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4o=1 . | REDIRECT EXAMINATION

. o, | BY MR, KANAREK: |
. © @  Now, there's no question, Mr. Whiteley, that this |
, | is part of your report? A ' |

_ 5 MR, MANZELIA: Objection. That's not relevant.

_,, ¢ | M. KANAREK: I am asking him.

¢ . " MR. MANZELLA: It’s not relevant, your Honor.
2  WHE COURT: It's asked and answered.
9 Q BY MR. KANAREK: Well, what I read to you; were
o | you correct, when you stated it was from your report?
1 A Yes, it was part of my report.
12 MR. ‘KAQAREK: Thank you, your Homor,
13 MR. MANZELLA: No questi}onss

B 14| THE COURT: You may a.tep. down.

. 5 Call your next witness.

* 6 (Pause in the proceedings.) |
17 THE COURT: You may call your riext witness,
* B | MR, KANAREK: Yes, your Honor. I am just waiting ==
19 (Pause in the proceedings while a discussion
20 off the record ensuéd at the coungel table bet:_wee‘ﬁ--
21 | Mr. Kanarek and Mr. Manzella.) |
22 | . MR. RANAREK: Your Honor, mykwe approach the bench?
. 28 THE COURT: Yes, you may.

% (Whereupon the following proceedings were had

g % at the bench among Court and counsel, outside the
2% ] hearing of the jury:) ‘ |

. 2 :‘: . MR, KANAREK: Your I—Isnor, Yy neﬁt wg?.mgps would he Mx.

A
LI
PR

% | Black.
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THE COURT: All right. He will be here tomorrow
morning, I &m informed, from San Luis Obispo Men's Colony.

Do you have any dtizer witnesses to -prqceefd with -
now? o o |

MR, KANAREK: No, I don't. TR

THE COURT; A1l right. o

(Whereupon the following ptoéeeﬁingé were hdd

in open court, within the pregence and hearing of

the jury:)

THE COURT; Ladies and gentlemen, the Court will excuse
you for this afternoon, and admonish you that you are not to
converge amongst yourselves nor with .anyone else, nor permit
anyone to converse with you on any subject connected with
this matter, nor to form ox express an opinion on it wntil
it is finally submitted to you.

What does the calendar look like tomorrow, Joyce?

(Pause in the proceedings while a digeussion
off the record ensued at the bench between the Court
and the Clerk.)

THE COURT: Be here at 9:40, would you, ladies and
gentlemen? The Court would order you to ;ét_um at 9:40. ..
And good night.

We are in recess.
(Whereupon, at 3:40 o'clock p.m., sn adjournment.
wae taken in this matter until 9:45 o'clock a.m. of the

following morning, Friday, October 1, 1971.)
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